

## RoHS-REACH Konformitätserklärung

### RoHS - Konformitätserklärung

Hiermit bestätigen wir die Konformität unserer Produkte entsprechend der RoHS-Richtlinie 2011/65/EU bzw. 2015/863/EU des Europäischen Parlaments und des Rates zur Beschränkung der Verwendung gefährlicher Stoffe in Elektro- und Elektronikkomponenten und Geräten sowie die Einhaltung der zulässigen Höchstkonzentration in homogenen Werkstoffen in Gewichtsprozenten <0.01% von Cadmium, <0.1% von Blei, Quecksilber, Sechswertigem Chrom (Cr6+), Polybromierte Biphenyle (PBB), Polybromierte Diphenylether (PBDE), Diphthalat (DEHP), Butylbenzylphthalat (BBP), Dibutylphthalat (DBP), Diisobutylphthalat (DIBP) gemäss Anhang II der Richtlinie.

### REACH - Konformitätserklärung

Wir sind im Sinne der REACH-Verordnung ein sogenannter „Nachgeschalteter Anwender“, da wir Chemikalien weder herstellen noch importieren.

Somit unterliegen wir weder Registrierungsspflichten gem. REACH noch der Pflicht zur Erstellung von Sicherheitsdatenblättern.

Zudem enthalten nach unserem Kenntnisstand, auf Basis der Informationen unserer Lieferanten, unsere Produkte derzeit keine Stoffe oberhalb 0,1 Masse-%, die in der sogenannten „Kandidatenliste“ gemäß Artikel 59 (1,10) der Verordnung (EG) Nr. 1907/2006 („REACH“) aufgeführt sind.

Um die Lieferkette abzusichern und im Interesse höchster Produktsicherheit fordern und verfolgen wir die Umsetzung von REACH auch auf Seite unserer Lieferanten.

Dabei halten wir uns an die Verpflichtung der „Leitlinien der ECHA für nachgeschaltete Anwender“. Kandidatenliste (SVHC) <http://echa.europa.eu/candidate-list-table>

Proemion wird seine Kunden unaufgefordert informieren, sobald Informationen vorliegen, dass gelistete Stoffe oberhalb der laut REACH festgelegten Konzentration von 0,1 % in den gelieferten Erzeugnissen enthalten sind.

Proemion weist darauf hin, dass keine gesetzliche Verpflichtung besteht, Bestätigungen abzugeben, solange keine gelisteten Stoffe in den gelieferten Erzeugnissen enthalten sind.

Diese Aussagen stützen sich auf den heutigen Stand unserer Kenntnisse und Erfahrungen. Für Faktoren, die außerhalb unserer Kenntnis und Kontrolle liegen, kann keine Gewährleistung und Haftung übernommen werden.

Fulda, 25.06.2024

Ort/Datum



i.V. Marius Ranscht, Quality Management  
Representative

#### Proemion GmbH

Donaustr. 14 | 36043 Fulda | Deutschland  
Tel.: +49 661 9490 – 0  
Fax: +49 661 9490 – 111  
info@proemion.com | www.proemion.com

Geschäftsführer:  
Dipl.-Ing. Robert Michaelides  
HRB 1332 AG Fulda  
USt-IdNr. DE187044730

Sparkasse Fulda  
Commerzbank AG  
VR Bank Fulda eG

IBAN DE25 5305 0180 0044 0060 39  
IBAN DE20 5304 0012 0190 8276 00  
IBAN DE74 5306 0180 0002 0929 56

BIC HELADEF1FDS  
BIC COBADEFF530  
BIC GENODE51FUL

## RoHS-REACH Declaration of Conformity

### RoHS – Declaration of Conformity

We hereby confirm the conformity of our products according to the RoHS Directive 2011/65/EU or 2015/863/EU of the European Parliament and of the Council on the restriction of the use of hazardous substances in electrical and electronic components and equipment and compliance with the maximum allowable concentration in homogeneous materials in weight percent <0.01% of cadmium, <0.1% of lead, mercury, hexavalent chromium (Cr6+), polybrominated biphenyls (PBB), polybrominated diphenyl ethers (PBDE), diphthalate (DEHP), butylbenzyl phthalate (BBP), dibutyl phthalate (DBP), diisobutyl phthalate (DIBP) according to Annex II of the Directive.

### REACH – Declaration of Conformity

We are a so-called „Downstream User“ in the sense of the REACH regulation, as we neither manufacture nor import chemicals.

Therefore, we are neither subject to registration obligations according to REACH nor to the obligation to prepare safety data sheets.

Furthermore, to our knowledge, based on information from our suppliers, our products do not currently contain any substances above 0.1% by mass that are included in the so-called „candidate list“ pursuant to Article 59 (1,10) of Regulation (EC) No. 1907/2006 („REACH“).

In order to secure the supply chain and in the interest of highest product safety, we demand and pursue the implementation of REACH also on the side of our suppliers.

In doing so, we adhere to the obligation of the „ECHA Guidance for Downstream Users“.  
Candidate List (SVHC) <http://echa.europa.eu/candidate-list-table>

Proemion will inform their customers unsolicited once information is given that listed substances are contained in supplied products above the concentration of 0.1 % specified per REACH.

Proemion wants to point out that there is no legal obligation established for providing confirmation as far as no listed substances are included in the products supplied.

This product information is based on our current knowledge and experience. We take neither liability nor warranty for factors beyond our knowledge and control.

Fulda, 25.06.2024

Location/Date



i.V. Marius Ranscht, Quality Management  
Representative

#### Proemion GmbH

Donaustr. 14 | 36043 Fulda | Deutschland  
Tel.: +49 661 9490 – 0  
Fax: +49 661 9490 – 111  
info@proemion.com | www.proemion.com

Geschäftsführer:  
Dipl.-Ing. Robert Michaelides  
HRB 1332 AG Fulda  
USt-IdNr. DE187044730

Sparkasse Fulda  
Commerzbank AG  
VR Bank Fulda eG

IBAN DE25 5305 0180 0044 0060 39  
IBAN DE20 5304 0012 0190 8276 00  
IBAN DE74 5306 0180 0002 0929 56

BIC HELADEF1FDS  
BIC COBADEFF530  
BIC GENODE51FUL